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Protokół Nr LVII/2023
z LVII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 31 maja 2023 r.
w godzinach od 10:00 do 12:40.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nagrywana przy u$ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwa?rcia LVII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformowal że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz
i dźwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej grniny oraz w inny sposób zwyczajowo prz;y5e;ty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim można
znaleźć na stronie internetowej www.grnina-sepolno.pl w zakładce Rada Miejska oraz
na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie zakładka- sesje
Rady Miejskiej -nagrania oraz na drzwiach wejściowych na posiedzenie sesji.
Przypomniał o przestrzeganiu przepisów związanych z RODO.

Następnie Przewodniczący RM przywital :
- radnych Rady Miejskiej,
- Panią Annę Deja-Dobrowolską Sekretarza Powiatu Sępoleńskiego,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupalkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- Panią Dagrnarę Fabiszak Radcę Prawnego UM,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych Gminy Sępólno Krajeńskie i kierowników
referatów UM,
- zaproszonych gości tj. przedstawicieli organizacji pozarządowych,
- Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli Nr li Nr 2,
- media,
- oraz wszystkich pozostalych obecnych na sesji, a także tych oglądających w
mediach, szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek organizacyjnych oraz pozostałych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,
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Przewodniczący RM stwierdził; że na 15 radnych obecnych jest 15 co sta?nowi
quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim moze obradować
i podejmować prawomocne uchwały.

Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformował, źe porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chcialaby zlozyc wniosek o zmianę porządku
obrad.

Nikt nie zabral głosu.

Wobec tego, że nikt nie zło,?ł wniosku o zmianę porządku obrad, Przewodniczący RM
odczytal porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji
a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z LVI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzialalności w okresie
między sesja?mi, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z dzialalności w okresie między
sesjarni.

5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Raport o stanie Gminy Sępólno Krajeńskie za 2022 rok:
a) przedstawienie raportu,
b) debata nad raportem,
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego

wotum zaufania.

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2022 rok
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdania finansowe.

8. 1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2022 rok
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego:

a) przedstawienie sprawozdania,
b) uchwała Nr 2 / S / 2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 3 kwietnia 2023 r. w sprawie
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2022 r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy,

Strona 2 z 21



b) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o
wykonaniu budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2022 rok przez
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego wraz z wnioskiem o udzielenie
Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z wykonania
budżetu za rok 2022,

d) uchwała Nr 5/Kr/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 17 maja 2023 r. w sprawie opinii
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w
sprawie absolutorium dla Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z
wykonania budżetu za 2022 r.

8.2. Sprawozdanie finansowe Gminy Sępólno Krajeńskie:
a) bilans z wykonania budżetu j.s.t.,
b) łączne sprawozdanie jednostki:

- bilans,
- rachunek zysków i strat w wariancie porównawczym,
- zestawienie zmian w funduszu,
- informacja dodatkowa.

8.3. Dyskusja nad sprawozdaniarni.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za

2022 rok.

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok.

11. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie
z organizacjarni pozarządowymi i innyrni podmiotami prowadzącyrni
działalnosć po$tku publicznego w 2022 roku.

12. Podjęcie uchwal w sprawie :

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Fina?nsowej
Gminy Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok,

c) wprowadzenia regularninu u,?tkowania skateparku na Placu Przy5aźni
w miejscowości Sępólno Krajeńskie,

d) przejęcia zadania dotyczącego utrzyrnania grobów i cmentarzy
wojennych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie,

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego
Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i
zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

14. Odpowiedzi na wolne wnioski.

15. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM stwierdzil
przedstawionego porządku obrad.

Że Rada Miejska będzie obradowała wg
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Ad.2. Przyjęcie protokołu z LVI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyloźony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapytał
radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z LVI sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującymi głosarni:

za- 15 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymalo się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. 8prawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że sprawozdanie zostalo przesłane za pomocą
poczty elektronicznej.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z działalności między
sesjarni RM tj. od dnia 26 kwietnia 2023 roku do dnia 31 maja 2023 roku. Do
sprawozdania dodał, że dzisiaj odbędzie się spotkanie z Wojewodą Kujawsko-
Pomorskim, na które wszyscy radni i zainteresowani są zaproszeni. Pan Wojewoda
przyjeźdźa z informacjarni dotyczącymi inwestycji, o których była mowa w informacji
tj. budowa świetlicy wiejskiej w Zboi i budowa boiska wielofunkcyjnego. Spotkanie
zacznie się o godz. 14,45 w Zbożu w szkole.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Nikt nie zabrał głosu dlatego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
poinformował, że informacja z działalności w okresie między sesjarni została
przesłana radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie Przewodniczący RM
odczytał w/wym. informację wraz z ilością posiedzeń, które się odbyły.

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapyta?ł, czy są pytania do sprawozdania.

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformował, że między sesjami nie zostala złożona żadna
interpelacja ani zapytanie. Następnie zapyta?ł, czy ktoś z radnych chciałby złożyć dziś
interpelację lub zapytanie, jeśli tak to poprosił o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.
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Nikt nie zło$ł interpelacji i zapytania, dlatego Przewodniczący RM zamknął ten punkt
i przeszedł do kolejnego.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Nikt z radnych nie zabrał głosu.

Głos zabrala Pani Ewa Czeszewska Prezes Stowarzyszenia Pozytywnie zakręceni,
która poinformowała, że ma do przedstawienia trzy wnioski i jeden apel.

Pierwszy cyt: ,,w związku z odpowiedzią z dnia 15 maja, numer sprawy
GKR.7226. 149.2023 wnoszę o wyjaśnienie, co oznacza zapis, że inwestycja polegająca
na odwodnieniu drogi grninnej będzie realizowana po uzgodnieniu niezbędnej
dokumentacji oraz wnoszę o podanie konkretnego terminu przygotowania
dokumentacji drogi grninnej w miejscowości Skarpa. Uzasadnienie: w 2021 roku na
Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska wydano opinię o niezwłocznym
przygotowaniu dokumentacji wykonania ciągu odwodnienia w miejscowości Skarpa.
Do dnia dzisiejszego nie przygotowano dokumentacji, choć ustalenia trwaly od 2019
roku. W związku z tym wnoszę o odpowiedzialne zajęcie stanowiska."

Drugi cyt. : ,,proszę o wyjaśnienie dlaczego na Komisji Gospodarki Komunalnej z dnia
9 marca 2023 roku Pan Janusz Tomas u$ł słów cyt: ,,jeśli pójdziemy na ustępstwa
Skarpie to inni sołtysi również się zbuntują". Czy fakt ten był wypowiedziany w
kontekście, ze lepiej działać niezgodnie z prawem w celu wprowadzenia oszczędności?
Proszę o wyjaśnienie."

Przewodniczący RM stwierdził, że nie 5est to wniosek, tylko informacja.

Pani Czeszewska dodała, że jest to wniosek o odpowiedź.

Przewodniczący RM wyjaśnił, że to jak brzmi wniosek już było ,,przerabiane".

Pani Czeszewska poprosiła o wyjaśnienie wypowiedzianych słów.

Przewodniczący RM poprosił o przestrzeganie reguł.

Następnie Pa?ni Czeszewska powiedzia?ła, że ma cyt. ,,Apel do niektórych radnych. W
dniu 26 kwietnia na sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wpłynął wniosek
Klubu Radnych ,,Radni-Mieszkańcom" o wprowadzenie do porządku obrad projektu
uchwały w sprawie obrony dobrego imienia św. Jana Pawła II. Wniosek został
odrzucony większością głosów. Z tego miejsca pragnę zaapelować do radnych, którzy
głosowali przeciwko wprowadzeniu do porządku obrad uchwaly, aby byli
konsekwentni i w swoich wypowiedziach nie cytowali słów św. Jana Pawła II, skoro
nie jest dla nich autorytetem. Do takiego zdarzenia doszło na Gminnyrn Dniu
Stra?żaka w Zalesiu. Proszę się określić."

Przewodniczący RM poprosił, aby jeszcze raz zapoznać się z tym, co to jest wniosek.

Pani Czeszewska stwierdziła, ze to akurat był apel.

Przewodniczący RM stwierdził, że to nie jest ten punkt i z calym szacunkiem aby nie
doszło do tego co kiedyś. Prosił trzymać się tak jak jest statut i ustawa.

Następnie Pani Prezes Stowarzyszenia powiedziala, że prosi o te odpowiedzi. Ponadto
powiedziała cyt. ,,w związku z odpowiedzią Pana Burmistrza na oświadczenie radnego
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RM Antoniego Dolnego na sesji RM z dnia 26 kwietnia w sprawie podziękowań dla
ustępującego sołtysa Skarpy wnoszę o sprostowanie słów wypowiedzianych przez
Pana. W wypowiedzi były u$te słowa cytuję, do oświadczenia Pana radnego Dolnego
się odniosę tylko tyle, że tak jak każdemu sołtysowi dziękowalem Pani Sołtys za jej
pracę na rzecz sołectwa. Wypowiedziane przez Pana Burmistrza słowa były bardzo
szlachetne, jednak wypowiedziane zostały w nie do końca uczciwy sposób, poniewa?ż
nie podziękowal Pan Pani Sołtys wypowiedzią słowną, ani nawet gestem. Okłarnal Pan
społeczeństwo, a w Ewangelii wg św. Łukasza jest napisane cytuję, kto w drobnej
rzeczy jest nieuczciwy, ten i w wielkiej nieuczciwy będzie. Dla dobra Pana reputacji
jako osoby praworządnej sugeruję sprostować wypowiedż publicznie. Dziękuję"

Przewodniczący RM zwrócił się z prośbą do Pani Ewy o zapoznanie się z tym co to jest
wniosek, zapytanie i będzie przestrzegal jak kiedyś art. 44 punkt 1,2,3,4,5.

Pani Czeszewska stwierdziła, że wniosek o odpowiedź też jest wnioskiem i prawda jest
taka, że skoro jesteśmy uczciwi, to bądżmy w stosunku co do siebie uczciwi, nie wolno
wypowiadać nieuczciwych słów i mówić, że wszystko jest dobrze. Dziękuję.

Przewodniczący RM doda?ł, że jeżeli Pani ma wątpliwości co do zasad to zaprasza do
siebie we wtorki.

Nikt więcej nie zabral głosu. Przewodniczący RM przekazał następujące informacje:

1. W dniu 15 maja 2023r. wpłynęła odpowiedź z Ministerstwa Rolnictwa i
Rozwoju Wsi na Apel Nr LVI/ 1 /2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z
dnia 26 ]-cwietnia 2023 r. w sprawie podjęcia działań ze strony Państwa Polskiego
mających na celu wsparcie producentów specjalizujących się w produkcji roślinnej
w związlcu z masowym napływem do kraju zboża z Ukrainy. Odpowiedź została
przekazana Pa?nu Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego z prośbą o poinformowanie
przedstawicieli organizacji społecznych oraz Komitet Protestacyjny Rolników z
terenu Gminy Sępólno Krajeńskie, a także została przekazana do Komisji
Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska RM w Sępólnie Krajeńskim. Radni
odpowiedż otrzymali również w formie elektronicznej. Kserokopia pisma stanowi
załącznik nr 7 do protokołu.

2. Do Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wpłynęła petycja przeciwko budowie
farmy fotowoltaicznej w miejscowości Trzciany. Petycja została przekazana na
posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem podjęcia działań zgodnie
z przepisarni. Radni otrzyrnali treść pisma w formie elektronicznej. Kserokopia
stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

3. Ponadto wypłynęły pisma od Prezesa Sądu Okręgowego w Bydgoszczy w
sprawie określenia liczby ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy i Sądu
Rejonowego w Tucholi. Odczytał treść pism, które stanow'ą załączniki nr 9 i
nr 10 do protokołu.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 7. Raport o stanie Gminy Sępólno Krajeńskie za 2022 rok:

a) przedstawienie raportu

Przewodniczący RM poinformował, że zgodnie z ustawą o sarnorządzie grninnyrn
Burmistrz co roku do dnia 31 maja przedstawia Radzie Miejskiej Raport o stanie
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gminy. Raport ten obejmuje podsumowanie dzialalności Burmistrza w roku
poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady
miejskiej i budżetu obywatelskiego. Rada Miejska rozpatruje raport podczas sesji, na
której podejmowana jest uchwała rady miejskiej w sprawie udzielenia lub
nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi.

Raport o stanie Gminy Sępólno Krajeńskie za 2022 rok stanowi załącznik nr 11 do
protokołu.

Przewodniczący RM poprosił Pana Waldemara Stupalkowskiego Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego o przedstawienie raportu.

Wydruk z prezentacji stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnii że raport o
stanie gminy za rok 2022 jest to dokument, który ka?żdy sarnorząd, ka?żdy burmistrz,
wójt, prezydent jest zobowiązany przedstawić radzie do 31 maja ka?żdego roku. Radni
otrzymali ten dokument w formie pisemnej. W trakcie wystąpienia wyświetla?na była
prezentacja, która ukazywała ogólne informacje z raportu, a ustnie Burmistrz
przedstawił bardziej szczegółowo.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przypomnial dane ogólne dotyczące charakterystyki
grniny. Gmina Sępólno Krajeńskie jest gminą miejsko-wiejską zlokalizowaną w
powiecie sępoleńskim, w północno-zachodniej części województwa kujawsko-
pomorskiego. Siedziba władz mieści się w Sępólnie na ulicy Tadeusza Kościuszki 11.
Gmina Sępólno Krajeńskie graniczy z takimi gminarni jak:
- od zachodu Gmina Lipka - województwo wielkopolskie,
- od północnego-zachodu Gmina Debrzno - województwo pomorskie,
- od północy Gmina Karnień Krajeński i Kęsowo,
- od wschodu Gmina Gostycyn,
- od południa Gmina Sośno i Gmina Więcbork.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego dodal, ze kształt naszej gminy wszyscy kojarzą,
centralnie położone miasto. Natomiast jeżeli chodzi o województwo kujawsko-
pomorskie to grnina le$ w północno-zachodniej części. Przez grninę przebiega droga
krajowa nr 25 i jest to jedna z ważniejszych dróg przebiegających przez teren naszej
gminy, są również drogi wojewódzkie - droga wojewódzka nr 241, przebiegająca od
Tucholi poprzez Sępólno, Więcbork, Nakło, Wągrowiec, Rogoźno. Pozostale drogi są
drogami powiatowymi i grninnyrni. Łączna długoś«5 gminnych dróg to 177 kilometrów.
Drogi i ulice utwardzone to 53,5 kilometra, drogi gruntowe, utwardzone kruszywem
drogowym to 124 kilometry. Gmina zajmuje obszar 229 km'-, CO plasuje gminę na 10
miejscu pośród 144 grnin naszego województwa. Przewa?żającą część naszej gminy
stanowią uo0tki rolne, a pozosta?łą część zajmują lasy i tereny zurbanizowane. W sldad
gminy wchodzi 26 jednostek pomocniczych, czyli sołectwa i 2 zarządy osiedlowe.
Łącznie na terenie gminy zarnieszkuje 15 066 mieszkańców. W samyrn mieście
zarnieszkuje 8 522 mieszkańców, natomiast pozostali mieszkańcy zarnieszkują tereny
sołeckie. Największym sołectwem pod względem mieszka?ńców jest Sołectwo Wałdowo,
gdzie mieszka 659 mieszkańców, a najmniejszym jest Sołectwo Jazdrowo, które
zamieszkuje 40 mieszkańców gminy.
Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do finansów Gminy Sępólno
Krajeńskie. Wskazal, że wykonanie dochodów zarnknęło się kwotą 104 mln 242 tys.
zł. Dochody per capita na jednego mieszkańca wynoszą 6 919 zł. Następnie dodal, że
dochody własne stanowią 39% i jest to wskaźnik, który ma ogromne znaczenie jeżeli
chodzi o informacje na temat ka?żdej grniny, gdy chodzi o jej moc finansową. Im vvyższy
ten wskaźnik, tym gmina jest bardziej pewna swoich finansów, poniewa?;ż są to
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dochody własne. Pozostałe dochody mogą być różne, stanowią dotacje, subwencje,
dofinansowania pozyskane przez gminę. Z dochodów własnych 8% gmina
wypracowuje z dochodów majątkowych, czyli z majątku, który posiada. Wydatki
ksztaltowały się w podobnej kwocie ponad 104 mln 264 tys. zł. Parytet przynajmniej
10% wydatków na inwestycje również, został zachowany w zeszłym roku, gdzie 14%
wydatków budż.etu zostało przeznaczonych na zadania inwestycyjne. Struktura
wydatków majątkowych głównie była inwestowana w oświatę, w drogownictwo, w
infrastrukturę wodno-kanalizacyjną. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego dodal że
znalazły się równieź wydatki związane z placami zabaw, rekreacją, gospodarką
mieszkaniową i ochroną środowiska.
Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do stanu mienia gminnego na
koniec roku. Podkreślił, że mienie grninne to też udziały w spółkach, więc Gmina
Sępólno Krajeńskie posiada 100% udzialów w dwóch spółkach, tj. Zakład Gospodarki
Komunalnej Sp. z o.o. na kwotę 14 318 500 zł oraz Zakład Transportu i Usług Sp. z
o.o. na kwotę 1290 000 zł. Gmina jest też udziałowcem spółki SIM KZN Bydgoski Sp.
z o.o. i są to udzialy o wartości3 mln zł.
Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wskazał jak przedstawialy się dochody z
majątku gminnego: z przekształcenia prawa u$tkowania gmina osiągnęła dochody
w wysokości ponad 51 tys. zł, ze sprzeda$ nieruchomości gminy, gmina zyskała
ponad 1.169 tys. zł oraz z wpływów, najmu, dzierżawy, użytkowania wieczystego w
wysokości 1.647 tys. ZŁ Mienie grniny to głownie infrastruktura drogowa i wodno-
kanalizacyjna, która w calym mieniu stanowi 70% mienia gminy. W mieniu gminy są
również budynki i budowle, grunty, maszyny, urządzenia, środki transportu i
wyposaŻenie.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego nadmienił, że Gmina Sępólno Krajeńskie ta?k jak w
poprzednich latach tak i w minionym 2022 roku realizowała różnego rodzaju
prograrny w ramach Strategii Rozwoju Gminy. Były realizowane projekty dotyczące
ładu przestrzennego, prograrnu rewitalizacji, gospodarki niskoemisyjnej,
gospodarowania zasobem mieszkaniowym, był również: realizowany program ochrony
środowiska. Wszystko w raporcie zostalo szczegółowo opisane, jakie projekty były w
rarnach tych programów wykonywane. Był również wykonywany progra?rn z zakresu
rolnictwa, leśnictwa i rybactwa śródlądowego.
Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego dodal że w ka?żdym raporcie powinna się
znależć informacj a na temat realizacj i uchwał Rady Miej skiej . Rada Miej ska w zeszłyrn
roku odbyła 13 sesji, na których podjęto 103 uchwaly. 70 uchwał zostało całkowicie
wykonanych, natomiast pozostałe są w trakcie realizacji, co wynika z różnych
przyczyn. Nie zrealizowano uchwały w sprawie sprzeda;7 nieruchomości gruntowej
położonej przy ulicy Hallera w Sępólnie z powodu rezygnacji właściwej wspólnoty
mieszkaniowej. Natomiast uchylono uchwałę dotyczącą wyra?żenia zgody na zawarcie
porozumienia na rzecz rozwoju Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej Powiatu
Sępoleńskiego, poniewa?ż została zawarta odrębna uchwała zmieniającą formułę
prawnej współpracy w tym obszarze. Została unieważniona jedna uchwała, która
dotyczyła regularninu korzystania z boiska sportowego wielofunkcyjnego na sztucznej
nawierzchni przy Szkole Podstawowej w Zalesiu.
Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stw'erdził, że stan oświaty i edukacji w
naszej grninie jest również opisany w raporcie. Gmina prowadzi dwa przedszkola
gminne, oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych i siedem szkół
podstawowych, dwie w mieście i pięć na terenach wiejskich. Dodał, że dzieci
przedszkolnych na terenie gminy jest 556, natomiast dzieci uczęszczaj ących do szkoły
podstawowej w roku 2022 było 1228. Warunki lokalowe szkół i przedszkoli są bardzo
dobrze opisane w raporcie. Mienie jest cały czas remontowane, odświeżane i
utrzymywane. Ponadto realizowane są nowe inwestycje polegające na uzupełnieniu
bazy, którą posiada gmina oraz na budowie kolejnego przedszkola i rozbudowie
Centrum Małego Dziecka i Rodziny. W raporcie moźna odnależć również wyniki
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egzaminów, są opisa?ne poszczególne szkoły. Wyniki można porównać z powiatem
sępoleńskim, czy z województwem w rozbiciu na miasto i wieś. Na wyróżnienie
zasługi?iją wysokie wyniki uzyskane jako średnia z trzech kategorii przez Szkołę
Podstawową Nr 3 oraz przez Szkołę Podstawową w Zbo,i. Dodał, że dość dobre wyniki
osiągnęła również Szkoła Podstawowa Nr 1 oraz Szkoła Podstawowa w Wiśniewie oraz
Lutowie.

Pan Waldemar Stupałkowski wskazał, że kolejny obszar, w którym były realizowane
polityki zostały opisane w działalności Ośrodka Pomocy Społecznej, który realizował
wiele programów pomocowych wspierających mieszkańców np. procedury związane z
zaopatrzeniem w węgiel mieszkańców. W raporcie opisane są również pozostałe
gminne instytucje, które stanowią o całokształcie gminy. Burmistrz stwierdził, że w
Centrum Małego Dziecka i Rodziny było realizowanych wiele projektów, które były
skierowane do najrnłodszych i również tutaj widać potrzebę rozszerzenia tych usług,
stąd też wnioski o rozbudowę Centrum Malego Dziecka i Rodziny i adaptację na
pomieszczenie, które zapewni kolejnyrn chętnym udział w tej placówce. Następnie
stwierdzil że jest również opisana w raporcie sfera kulturalna. Jedną z instytucji sfery
kulturalnej jest Centrum Kultury i Sztuki, które prowadzi wiele pracowni: Pracownia
Dzieł Wszelakich ,,Kameleon", Pracownia Ceramiczne Ogrody, Pracownia Akademii
Malucha, Pracownia Aranżacji Wnętrz, Pracownia Dziedzictwa Kulturowego, Studio
KontraBass, Pracownia instruktorów, Pracownia Reklarny i Promocji, Studio nagraji
i z tego wszystkiego mieszkańcy mogą korzystać. Kolejną instytucją, która prowadzi
zadania na rzecz mieszkańców jest Biblioteka Publiczna, która pełni również funkcję
biblioteki powiatowej. Biblioteka ta nie ogranicza się tylko do wypo$czania ksią?żek,
ale również różnego rodzaju innych progra?rnów, z których nasi mieszkańcy chętnie
korzystają. Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że kolejna
instytucja, która tym razem zapewnia ofertę dla naszych mieszkańców w dziedzinie
sportu, rekreacji i turystyki, to Centrum Sportu i Rekreacji. Dodał, że Centrum
administruje obiektarni stadionowymi, czyli kompleksem sportowo- rekreacyjnyrn, w
tym halą widowiskowo-sportową, stadionem lekkoatletycznym z boiskiem
trawiastym, bocznym boiskiem trawiastyrn, kortarni tenisowyrni, czterema boiskarni
do plażowej piłki siatkowej, bulodromem do gry w bule, siłownią, salą gimnastyczną,
salą do ćwiczeń fitness, wielofunkcyjną świetlicą z salą lustrzaną, kawiarnią,
punktem gastronomicznym, bazą noclegową mieszczącą 149 osób. Dzięki bazie, którą
gmina posiada można było pomóc uchodźcom z Ukrainy. W raporcie znalazła się
również, informacja dotycząca aktywności obywatelskiej. Aktywność taką gmina
prowadzi w obszarach dotyczących rozwoju sportu w naszej gminie, przeciwdzialaniu
uzależnieniom i patologiom społecznyrn, w nauce, edukacji, oświacie i wychowaniu,
wspieraniu i upowszechnianiu kultury fizycznej, kulturze, sztuce, ochronie dóbr
kultury i dziedzictwa narodowego, w pomocy społecznej. Gmina w 2022 roku w
ramach ogłoszonych konkursów w tych dziedzinach, przekazala na realizację tych
zadań ponad 715 tys. zł. Wiele podmiotów z tej oferty skorzystało zaspakajając tym
sarnyrn potrzeby mieszkańców.

Na zakończenie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego zwrócił uwagę, iż rok 2022 był
rokiem szczególnym co można zauwa?0ć w materiałach dotyczących wykonania
budżetu grniny. Budżet ten był zaznaczony rosyjską agresją na Ukrainę i
drarnatycznymi wydarzeniami za naszą wschodnią granicą. Dodał, że mieszkańcy
naszej gminy, sarnorząd i inne instytucje czynnie włączyły się w udzielenie pomocy
naszym sąsiadom, za co dziękuje. Podkreślil że realizacja tych wszystkich zadi?, nie
byłaby możliwa, gdyby nie praca, wiedza i zaanga?żowanie wielu osób i instytucji.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego słowa podziękowania skierował do Rady Miejskiej,
która wytycza ogólne zasady oraz kierunki rozwoju naszej grniny, do pracowników
Urzędu, jednostek organizacyjnych, do sołtysów, przewodniczących zarządów osiedli,
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a przede wszystkim do mieszkańców, którzy pokazują w jakim kierunku i jak powinna
się nasza gmina rozwi5ać.

Przewodniczący RM podziękował za przedstawienie raportu o stanie Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2022 rok. Następnie zamknął ten podpunkt porządku i przeszedł do
kolejnego.

b) debata nad raportem

Przewodniczący RM poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym nad
przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę. W debacie nad
raportem o stanie grniny radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych. W debacie
nad raportem o stanie gminy mieszkańcy mogą zabierać głos. Mieszkaniec, który
chciałby zabrać głos składa do przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie, poparte
podpisa?rni w gminie do 20 000 mieszkańców - co najmniej 20 osób. Zgłoszenie sldada
się najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana została sesja, podczas
której ma być przedstawiony raport o stanie gminy. Mieszkajicy są dopuszczani do
głosu według kolejności otrzymania przez przewodniczącego rady zgłoszenia. Liczba
mieszkańców mogących zabrać głos w debacie wynosi 15.Doda?ł także, że w debacie
nad raportem udział wezmą tylko radni RM, ponieważ, mieszkańcy nie zgłosili do
Przewodniczącego RM chęci swojego udziału w debacie. Informacja dla mieszkańców
wraz z formularzem zgłoszenia udziału w debacie i raportem została zarnieszczona
na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie, na stronie
internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie oraz informację o możliwości wzięcia udziału
w debacie zamieszczono na tablicy ogłoszeń UM.

W związku z powyźszym Przewodniczący RM zaprosił radnych RM do udzia?łu w
debacie nad raportem. Dodał, że raport radni otrzymali oraz był on omawiany na
posiedzeniu Komisji Budźetu RM w Sępólnie Krajeńskim z udziałem pozostałych
radnych.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chcialby zabrać głos w
debacie nad raportem.

Nikt z radnych nie zabrał głosu w debacie, więc Przewodniczący RM zamknął ten
podpunkt i przeszedł do kolejnego podpunktu c.

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego wotum zaufania

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji.

Przewodniczący RM przypomniał, że zgodnie z ustawą o sarnorządzie gminnym Rada
Miejska podejmuje uchwałę bezwzględną większością głosów ustawowego składu
rady. Następnie odczytał treść uchwaly.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do uchwaly?

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnla'iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowa?nia
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego wotum zaufania
zostala przyjęta następującymi głosami:
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14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - 1 radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVII/519/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
maja 2023 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego wotum
zaufania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad.8. 8p'rawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za
2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz

sprawozdania finansowe:

Przewodniczący RM Pan Franciszek Lesinski poinformowal ze wszystkie materialy
związane z tym puntem porządku obrad radni otrzymali wraz z materialami na sesję.

Ad. 8.1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie
za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego

a) przedstawienie sprawozdania

Przewodniczący RM poprosił Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy Sępólno
Krajeńskie o przedstawienie sprawozdania.

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2022 rok wraz z
informacją o stanie mienia komunalnego stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że sprawozdanie radni otrzyrnali, a
wszystkie dane finansowe, które są ujęte w sprawozda?niu byyły również szczegółowo
omówione na posiedzeniu wszystkich Komisji z udziałem wszystkich radnych, także
część danych finansowych zosta?ła przedstawiona w raporcie przez Pana Burmistrza.

Skarbnik Gminy wskazała, że jak był konstruowany budżet na 2022 rok to w
projekcie budżetu państwa i w projekcie budżetu samorządu inflacja przewidywana
była na wysokości 2,5%, a w tracie realizacji tego budżetu to inflacja na koniec roku
dochodziła do 18 %. Podkreśliła, że w żaden sposób konstruując budżet na ten rok,
nikt nie był w stanie tego przewidzieć, ale mimo to gmina stanęła przed wyzwaniem,
przy wielu nowych zadaniach, aby ten budżet zrealizować na takim poziomie i z takim
wynikiem jaki zosta?ł zalożony. Dodała, że projekt budżetu według planu już na koniec
roku zakładal deficyt na poziomie ponad 6 mln 700 tys. zł. Faktyczny wynik jakim
gmina zarnknęła rok to deficyt na poziomie 21 tys. zł. Wskazała, że przy tych
wszystkich założeniach, przy tych wszystkich obwarowaniach jest to bardzo dobry
wynik. Mimo tego, iż rok był trudny i naznaczony kryzysem popandemicznym i
kryzysem energetycznym wywołanym konfliktem zbrojnym gmina miała mozliwość
realizacji zadań inwestycyjnych na bardzo wysokim poziomie, jeż,eli chodzi o
porównanie z latami poprzednimi, bo ponad 14 milionów, co sukcesywnie pozwoliło
realizować politykę zwiększenia majątku gminy, co widać w sprawozdaniu ze stanu
mienia.

Pani Skarbnik Gminy stwierdziła, że również warto podkreślić, iż poza tymi
zadaniarni ustawowymi, na które gmina była przygotowa?na i na które były
zaplanowane wydatki, to gmina stanęła przed wyzwaniem realizacji nowych zadań,
przed którymi nie była przygotowana ani organizacyjnie, ani legislacyjnie. Były to
zadania w pierwszej kolejności zw'ązane z pomocą uchodźców, w które zaangażowały
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się wszystkie jednostki organizacyjne, poniewaź było to duże przedsięwzięcie
koordynowane na poziomie województwa jak i całej Polski i dzięki dyscyplinie
organizacyjnej i finansowej, udało się to zadanie skoordynować i zrealizować, również
do dnia dzisiejszego. Kolejnym du,? zadaniem, które nie było planowane była
wypłata wielu dodatków węglowych, osłonowych, energetycznych, elektrycznych
zw'ązanych z innymi źródłarni ciepła, które równieź były bardzo wymagające
finansowo, a które udało się zrealizować.
Pani Anna Buchwald wyjaśniła, że na koniec gmina była zaa?ngaż,owana w zakup i
dystrybucję węgla dla mieszkajiców, na który też, nie była przygotowana ani w
budżecie, ani organizacyjnie ale również z tym zadaniem grnina sobie poradziła i
zakończyła je w tyrn roku. Dodała, że zakończony rok 2022 to już są dane historyczne,
teraz grnina stoi przed wyzwaniarni związanyrni z aktualną sytuacją gospodarczą,
która nie jest lepsza niż w zeszłym roku. Gmina starała się przygotować ten budżet
na aktualny rok, w taki sposób, aby przy realizacji wielu zadań inwestycyjnych, przy
zwiększaniu majątku również koncentrować się na zabezpieczeniu bieżących potrzeb
jednostek.

Na zakończenie stwierdziła, że ma nadzieję iż przy wspa?rciu radnych, jeżeli chodzi o
podejmowanie decyzji finansowych i przy wsparciu jednostek pod względem
organizacyjnyrn, ten budżet w trakcie którego jesteśmy w realizacji również uda się
zamknąć z dobrym wynikiem jak mijający 2022 rok.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Głos zabral Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który wyjaśnił, że materia?łem
uzupełniającyrn do sprawozdania z wykonania budżetu jest folder Gminy Sępólno
Krajeńskie wydawany co roku przy okazji absolutorium, który zawiera również pewne
dane i opisy związane z realizacją budżetu i z tym co się w naszej gminie w ubiegłym
roku wydarzyyło. Folder w charakterystycznej formie skierowany jest do mieszkajiców
gminy i dodatkowo wzbogacony jest o znaki QR. Po zczytaniu znaczka można uzyskać
wiele więcej informacji niż zasygnalizowanych w tytule. Ponadto wskazal, że w
krótkim filmie, na który zaprasza zaprezentowano zadania inwestycyjne, które
zostały w ubiegłym roku zrealizowane.

Materiał filmowy stanowi załącznik nr 17do protokołu.

Po obejrzeniu filmu Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że jest to tylko
fragment tych różnych rzeczy, które się wydarzyły w minionyrn roku, natomiast
wszyscy wiedzą i zdają sobie sprawę, że wszystko jest oparte o środki finansowe i
tutaj trzeba mieć naprawdę duż,ą głowę, żeby wszystko poukładać, aby zaspokoić
wszystkie potrzeby i oczekiwania naszych mieszkańców. Dodał, że raczej nie ma się
czego wstydzić, co pokazał to również film o inwestycjach.

Przewodniczący RM dodał, że na filmiku widać wykonane inwestycje lub te które są
w trakcie. Widać również jak pięknieje nasze miasto i okolica, dlatego powinniśmy
być z tego dumni. Następnie przeszedł do kolejnego podpunktu.

b) uchwała Nr 2/S/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 3 kwietnia 2023 r. w sprawie

wyrażenia opinii o przedlożonym przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2022 r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy
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Przewodniczący RM poinformował, że powyższą uchwałę radni otrzymali w
materiałach sesyjnych i zapewne zapoznali się z treścią, dlatego odczytal tylko
najważniejsze elementy uchwały.

Uchwała Nr 2 / S / 2023 Sldadu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Bydgoszczy z dnia 3 kwietnia 2023 r. w sprawie wyra?żenia opinii o przedłożonyrn
przez Burmistrza Sępólna Krajeńskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie za 2022 r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy stanowi
załącznik nr 18 do protokołu.

Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego podpunktu.

c) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim o
wykonaniu budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2022 rok przez
Bnrmistrza Sępólna Krajeńskiego wraz z wnioskiem o udzielenie
Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z wykonania

budżetu za rok 2022

Przewodniczący RM poprosił Pana Artura Juhnke Przewodniczącego Komisji
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o przedstawienie opinii i wniosku o
udzielenie Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium za 2022 rok.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Artur Juhnke odczytał treść opinii oraz
wniosek o udzielenie Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium za 2022 rok.

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o wykonaniu
budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2022 rok przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego wraz z wnioskiem o udzielenie Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego
absolutorium z wykonania budżetu za rok 2022 stanowi załącznik nr 19 do
protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten podpunkt i przeszedł do kolejnego.

d) uchwała Nr 5/Kr/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 17 maja 2023 roku w sprawie

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim w sprawie absolutorium dla Burmistrza Sępólna

Krajeńskiego z wykonania budźetu za 2022 r.

Przewodniczący RM poinformował, że powyższą uchwałę radni otrzyrnali w
materiałach sesyjnych i zapewne zapoznali się z treścią, dlatego odczytał tylko
najwa?;żniejsze elementy uchwały.

Uchwala Nr 5/Kr/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Bydgoszczy z dnia 17 maja 2023 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji
Rew'zyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w sprawie absolutorium dla
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z wykonania budżetu za 2022 r. stanowi załącznik
nr 20 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknąl ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 8.2. Sp'rawozdanie finansowe Gminy Sępólno Krajeńskie:

a) bilans z wykonania budżetu j.s.t.,
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Przewodniczący RM poprosił
przedsta'w'enie sprawozdania.

b) łączne sprawozdanie jednostki:
- bilans,

- rachunek zysków i strat w wariancie porównawczym,
- zestawienie zmian w funduszu,

- informacja dodatkowa

Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy o

Sprawozdania stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy stwierdziła, że sprawozdanie finansowe radni
otrzymali w materialach oraz zostalo ono szczegółowo omówione na wspólnym
posiedzeniu z udziałem wszystkich radnych ze wszystkich komisji. Sprawozdanie
finansowe składa się z bilansu gminy, który po stronie aktywów ma stan środków
finansowych, po stronie pasywów wartość zobowiązań finansowych oraz rozliczeń
międzyokresowych. Natomiast w bilansie łącznym w łącznyrn rachunku wyniku, w
łącznym rachunku zestawienia zmian w kapitałach są informacje zbiorcze z bilansów
wszystkich jednostek organizacyjnych grniny. W informacji dodatkowej do tego
sprawozdania została również podana informacja jakich jednostek to dotyczy. Pani
Skarbnik wyjaśniła, że tak jak w każdym sprawozdaniu finansowym po stronie
aktywów jest majątek, należności oraz stany na rachunkach bankowych, a po stronie
pasywów źródła finansowania tego majątku, zobow'ązania oraz ewentualne rezerwy.
Wyjaśniła także, że sprawozdania te zostały w terminie przekazane do Regionalnej
Izby Obrachunkowej, która nie wniosła zastrzeżeń co do formalnej strony tych
sprawozdań również radni te sprawozdania otrzyrnali.

Przewodniczący RM podziękował za przedstawione sprawozdanie, po czym zamknąl
ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. s.a. Dyskusja nad sprawozdaniami

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad przedstawionymi sprawozdaniami.

Nikt nie zabral głosu, w związku z tym Przewodniczący RM zamknął punkt dyskusja
i przeszedł do kolejnego punktu.

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za
2022 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że uchwała dotyczy zatwierdzenia
sprawozdania finansowego za 2022 rok Sprawozdanie składa się ze sprawozdań
finansowych, które zostaly przedstawione oraz ze sprawozdania z wykonania budżetu
za 2022 rok, które radni otrzymali już na koniec miesiąca lutego. Wyjaśniła, że
sprawozdania zostaly sporządzone zgodnie z obowiązującymi przepisarni oraz w
terminie przekazane do Regionalnej Izby Obrachunkowej i w części zaopiniowane
przez tą Izbę pozytywnie.

Projekt uchwały został przedstawiony na wszystkich komisjach Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim i uzyskał pozytywną opinię.
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Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwa?ły?

Wobec tego, że nikt nie za'bral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowa?nia
odnotować w protokole sesji.
Uchwala w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok została
przyjęta następującymi głosa?rni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - l radny
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanow' załącznik nr 22 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVII/520/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
maja 2023 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok
stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu
porządku obrad.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok

Przewodniczący RM otworzył ten punkt oraz poinformowal, że projekt uchwały radni
otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji. Przypomniał, że uchwałę w sprawie
udzielenia absolutorium rada podejmuje bezwzględną większością głosów
ustawowego składu rady.

Następnie Przewodniczący RM odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia
Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za
2022 rok.

Projekt uchwały został przedstawiony na wszystkich komisjach Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim i uzyskal pozytywną opinię.

Przewodniczący RM zapytal czy są pytania do projektu uchwały?

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad projektem
uchwały i poprosił aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z
tytułu wykonania budż,etu za 2022 rok została przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - 1 radny, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

Uchwała Nr LVII/521/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
maja 2023 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego
absolutorium z tytulu wykonania budżetu za 2022 rok stanowi załącznik nr 25
do protokołu.

Głos zabrał Przewodniczący RM, który w imieniu radnych Rady Miejskiej i własnyrn
zło$ł Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego serdeczne gratulacje za uzyskane wotum
zaufania i absolutorium. Podkreślił, że wyniki głosowania potwierdzają, że działania
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Pana Burmistrza w zakresie gospodarki finansowej i zrównowa?żonego rozwoju całej
gminy popraw'ają ,$cie wszystkich mieszkańców naszej gminy. Podziękowal również
Pani Skarbnik Gminy Annie Buchwald oraz wszystkim, którzy przyczynili się do
realizacji budżetu 2022 roku. Następnie słowa skierowal do Pana Burmistrza życząc
aby obecny rok 2023 i kolejne lata dały wytrwalości, pełnej realizacji zobowiązań
oczekiwanych przez mieszkańców gminy oraz aby kolejne lata pracy były wypełnione
sukcesami, społeczną akceptacją i źródłem satysfakcji a także motywacji do dalszej
pracy.

Następnie głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który stwierdził, że sesja
absolutoryjna jest waż,nym wydarzeniem w $ciu każdego samorządowca i mimo że
jest to juz któryś raz, to zawsze jest to wielka trema i ogromne emocje. Serdecznie
podziękowa?ł za udzielone wotum zaufania odnośnie raportu Gminy Sępólno
Krajeńskie i za udzielone absolutorium z wykonania budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego podziękowal Wysokiej Radzie na czele z
Panem Przewodniczącym i na czele z Przewodniczącymi poszczególnych komisji.
Następnie podziękował dyrektorom poszczególnych instytucji i placówek, a także
podziękowa?ł pracownikom bezpośrednio zatrudnionym w Urzędzie na czele z Panem
Zastępcą, Panem Sekretarzem i kierownikami referatów. Dodal, ze podziękowania
należą się również sołtysom i przewodniczącym zarządów osiedli, a największe
podziękowania należą się Pani Skarbnik, która wszystko to musi upiąć w finanse i
zrobić tak, aby te finanse były zgodne z prawem, uczciwie i po gospodarsku wydane.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i ogłosił przerwę do godziny 12:10.

Po zakończeniu przerwy Przewodniczący RM wznowił obrady LVII sesji RM.

Następnie poprosił wszystkich o powstanie i upamiętnienie minutą ciszy odejście śp.
Barbary Stasierowskiej, która była wieloletnią dzialaczką Wojewódzkiej Rady Kobiet,
Przewodniczącą Gminnej Rady Kobiet w Gminie Sępólno Krajeńskie, a także
wieloletnia Przewodniczącą Koła Gospodyń Wiejskich w Lutowie. Dodał, że
Przewodniczącą KGW była przez 50 lat.

Ad. 11. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Sępólno
Krajeńskie z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2022 roku

sprawozdanie radni otrzyrnaliPrzewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

wraz zze

Sprawozdanie z realizacji Prograrnu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie z
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotarni prowadzącymi działalność
po,$tku publicznego w 2022 roku stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

Pani Beata Kozłowska Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich wyjaśniła, że organ
wykonawczy zgodnie z ustawą ma obowiązek najpóźniej do 31 maja rokrocznie
przedstawić sprawozdanie za rok poprzedni. Następnie omówiła przedstawione
sprawozdanie w prezentacji multimedialnej.

Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko która zapytała jakie organizacje
są najbardziej aktywne, piszą programy i projekty. Dodała, że wspomniano 5
organizacj i.

Pani Beata Kozłowska wyjaśniła, że 5 organizacji odpow'edzialo na zaproszenie
gminy, aby się pochwalić tym co pozyskały ze środków zewnętrznych. Organizacje,
które pozyskują największe środki poza dotacją gminy to: Stowarzyszenie Dorośli-
Dzieciom, Stowarzyszenie Duże Różowe Słońce, MLKS Krajna. Szczegółowa tabela z
przedstawieniem ile środków finansowych na jakie zadania ze środków zewnętrznych
mieści się w sprawozdaniu w zalączniku numer 2, konkretnie z nazwarni, kwotarni i
z zakresem jakie obejmowały.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 12. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana Wieloletniej Prognozy
Finansowej związana jest z aktualizacją wartości zadań w załączniku nr 2, który
dotyczy przedsięwzięć oraz wprowadzeniem nowego zadania związanego z rozbudową
źłobka w Centrum Malego Dziecka i Rodziny ze środków Krajowego Planu Odbudowy
w ra?rnach Prograrnu Maluch+.

Projekt uchwaly został przedstawiony na Komisji Budżetu RM
pozytywnie.

1 ZaOplnlOWałl7

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Przewodniczący RM poinformował, że od tej chwili RM będzie obradowała w 14
osobowyrn składzie. Obrady sesji RM opuściła radna RM Barbara Szlezer, która
usprawiedliwiła swoją dalszą nieobecność.

Wobec tego, źe nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamkną?ł dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVII/522/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
maja 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok
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Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana budżetu związana jest ze
zwiększeniem planu dochodów i wydatków o kwotę 2 107 793,14 zł. Dodała, że
zmiany dotyczą m.in. rozpoczęcia przebudowy drogi w miejscowości Komierowo w
rarnach dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, rozliczenia Programu
Komputery dla Dzieci PPGR, jak również z wprowadzeniem zadań związanych
zarówno z adaptacją jak i rozbudową żłobka w rarnach Prograrnu Maluch+. Pani
Skarbnik wyjaśniła, że pozosta?łe zmiany są zmianami związanymi z bieżącą realizacją
zadań przez jednostki.

Projekt uchwały zosta?ł przedstaw'ony na Komisji Budżetu RM i zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok została przyjęta następującyrni głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVII/523/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
maja 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

c) wprowadzenia regulaminu użytkowania skateparku na Placu Przyjaźni
w miejscowości Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego przedstaw'ła projekt uchwały.

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego RM.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wprowadzenia regularninu użytkowania skateparku na Placu
Przy5aźni w miej scowości Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującyrni głosarni:
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za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załąrznik nr 32 do protokołu.

Uchwała Nr LVII/524/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
maja 2023 r. w sprawie wprowadzenia regulaminu uźytkowania skateparku na
Placu Przyjaźni w miejscowości Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 33 do
protokołu.

d) przejęcia zadania dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy
wojennych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, źe projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały.

Projekt uchwa?ły zostal pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego RM.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie przejęcia zadania dotyczącego utrzyrnania grobów i cmentarzy
wojennych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi
głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych byyło 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

Uchwała Nr LVII/525/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
maja 2023 r. w sprawie przejęcia zadania dotyczącego utrzymania grobów i
cmentarzy wojennych na terenie Gminy Sępólno Kraienskie stanowi załącznik
nr 35 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu z porządku
obrad.

Ad.l3. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziarh w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM poinformował, że nie otrzymal odpowiedzi na interpelacje i
zapytania, ponieważ nie zostały złożone.

Następnie zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 14. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
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do tegodniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenieodpowiedzi na złożone w
odpowiedniego pracownika.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który wyjaśnil że w punkcie wolne
wnioski zostało odnotowane wystąpienie mieszkanki naszej gminy i pewnie zostały
też złożone na piśmie, a jeżeli nie to zostanie to jeszcze raz odczytane z protokołu.
Dodal, ze zostanie udzielona stosowna odpowiedź na tematy poruszone przez naszą
mieszkankę.

Caos zabrał radny RM Antoni Dolny, który powiedział, że chciałby uzasadnić swoje
głosowanie, że był przeciw absolutorium.

Przewodniczący RM wyjaśnił, że ka;Idy głosuje według własnego sumienia i swojej
wiedzy i nikt nie oczekuje uzasadnienia.

Radny RM Dolny stwierdził, źe opinia publiczna oraz Wysoka Rada chciałaby wiedzieć
dlaczego nie udzielał Burmistrzowi absolutorium. Następnie wyjaśnil że nie głosował
poniewa?ż Pan Burmistrz blokował niektóre inwestycje na obszarach wiej skich tak jak
budowa sali gimnastycznej w Zalesiu, wykup lokalu w Skarpie o powiększenie
świetlicy wiejskiej, odwodnienie w Skarpie, odwodnienie we Włościborzu, budowy
drogi na Włościbórku, gdzie ludzie czekają już ponad 10 lat i przy tej drodze mieszkają
4 osoby niepełnosprawne i jest to droga jedyna, którą się poruszają, jest to droga,
którą są dowożone dzieci do szkoły i Pan Burmistrz ostatnio, publicznie na zebraniu
we Włościborzu powiedział, że będzie robiona w tym roku. Radny RM Dolny stwierdził,
że nie 'w'e kiedy Pan Burmistrz chce to rozpocząć, a mieszkańcy mają du$ wkład w
tą drogę, bo utwardzali ją przez ileś lat, a ostatnio mieszkańcy zadeklarowali 800 ton
karnienia do kruszenia na tą drogę. Zapytał czy to będzie realizowane, czy nie będzie,
bo uważa, że tylko jego osoba jest blokadą, że Burmistrz te inwestycje blokuje.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który wyjaśnił że tylko ad vocem, bo
uzasadnienie tego nie głosowania nad absolutorium jest absolutnie niemerytoryczne,
poniewa?ż absolutorium jest udzielane za wykona?nie budżetu za miniony rok. Dodał,
że w poprzednim budżecie Pan radny nie znajdzie tych rzeczy, o których mówił dlatego
uważa, ze ta wypowiedź uzasadniająca ten sposób głosowania jest niemerytoryczna.

Następnie Przewodniczący RM poinformowal, że otrzyrnal pisemne informacje
dotyczące realizacji wniosków z poprzednich sesji RM. Wskazal, że odpowiedzi zostały
przesłane radnym pocztą elektroniczną i nie będzie ich czytał, chyba że radni wyra;yą
taką wolę. Sprzeciwu nie było. Odpowiedzi dotyczyły dwóch wniosków Stowarzyszenia
Pozytywnie zakręceni w spraw'e budowy świetlicy wiejskiej w Ska?rpie oraz
dokończenia drugiego ciągu drenarskiego w miejscowości Skarpa przy wspólnotach
s,g, 10. Kserokopie pism stanowią załącznik nr 36 i nr 37 do protokołu.

Następnie Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu GKR udzielił odpowiedzi na wniosek w
sprawie przebudowy parkingu za budynkiem Urzędu Miejskiego polegającej na
połączeniu z parkingiem OPS. Wyjaśnił, źe parking Urzędu Miejskiego w Sępólnie
Krajeńskim został połączony z parkingiem OPS-u i są teraz dwa wyjazdy na ulicę
Kościuszkii na ulicę Szkolną.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi? Pytań nie
było, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do
kolejnego.

Ad. 15. Zakończenie sesji

O godz. 12:40 związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udział w sesji. Zamknął
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sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamykarn LVII
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim?.

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 14 czerwca 2023 roku.

ObradÓm pr:

Przewodmczą%,Rady Mie3skiel
inż. Fra?;.cismek Lesinski

Protokołowała:
/r

faa l4:':mgr MirĄna Frosina

Kierownik Referatu Organizacyjnego
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